
  

 PŘÍDAVNÁ JMÉNA ZAKONČENÁ NA –ICÍ, -ÍCÍ 

        (CJ-09-07) 

ZOPAKUJME SI:  

1) Přídavná jména zakončená – icí jsou příd. jm. účelová a vyjadřují 
k čemu daná věc slouží – např. kropicí konev, lepicí páska. 

2) Přídavná jména zakončená – ící jsou příd. jm. dějová a vyjadřují děj, 
který právě probíhá – např.“kropící vůz právě přijel“. 

- když si nejsme jisti, poznáme dle pomůcky: 

vzdělávací (-icí) – to, co to dělá    X   vzdělávající (-ící) – ten, kdo to dělá 

 

Daná slova užij ve větách dle příkladu tak, aby byl patrný jejich význam. 

Příklad: hasicí X hasící 

1) Hasicí přístroj máme ve škole v každém patře. 

2) Hasící záchranář byl velmi statečný. 

A) kreslicí X kreslící 

……………………………………………………………………………………

…………………………………………………………………………………… 

B) měřicí X měřící 

……………………………………………………………………………………

…………………………………………………………………………………… 

C) školicí X školící 

……………………………………………………………………………………

…………………………………………………………………………………… 


